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Ve Žďáru nad Sázavou má 
přehlídka vzdělávání s názvem 
Festival vzdělávání (FV) 
dlouhou tradici. Zajímavosti 
k letošnímu již 28. ročníku při-
bližujeme s Tamarou Peckovou 
Homolovou, ředitelkou pořá-
dající organizace Kultura Žďár 
nad Sázavou.

Lenka Kopčáková �

Posunul se nějak FV za svoji his-
torii, co se týče zájmu návštěvní-
ků? 

Zájem ze strany návštěvníků se 
každoročně zvyšuje. Loni jich dora-
zilo přes tisíc. Počet vystavovatelů se 
ustálil na stovce. 

 
Reagují vystavovatelé způsobem 

své prezentace na dnešní trendy? 
Vím, že návštěvníci mají rádi, když 
si mohou něco vyzkoušet a poba-
vit se u toho a něco se i dozvědět...

Za tři roky, co v Kultuře Žďár pra-
cuji, na stáncích přibývají věci, kte-
ré si návštěvníci mohou vyzkou-
šet, které si mohou osahat. Jsou to 
různé interaktivní záležitosti, nebo 
dílenské věci jako je třeba montáž 
zámku, je tu simulátor dojení krávy, 
různé ochutnávky, návštěvníci ma-
jí možnost nechat se namasírovat 

od budoucích masérů. Veterinární 
a zemědělské školy mají u stánků i 
různá zvířata. Čím víc je stánek ži-
vější, tím větší je zájem návštěvníků, 
to je fakt. 

 
Kolik škol se tu bude letos pre-

zentovat, z toho těch vysočin-
ských? A naopak, nejvzdálenější 
škola na přehlídce? 

Je to téměř stovka škol z celé 
republiky. Převažují ty z Vysoči-
ny, ale jezdí k nám i školy z Pardu-
bic, Českých Budějovic, Hranic na 
Moravě. Plus na jevišti se prezentují 
významní žďárští zaměstnavatelé. 

 
Koho žďárský Festival vzdělává-

ní nejvíce oslovuje? Jsou to více 
žáci základních škol, nebo učni 

a studenti, kteří zvažují další své 
vzdělávání? 

Většinově to jsou žáci osmých a 
devátých tříd, kteří se rozhodují, 
kam dál.

 
Je něco, čím byste žďárskou pře-

hlídku ještě ráda obohatila?  
Festival vzdělávání je týmovou 

prací všech kolegů naší organiza-
ce. Minulý rok se nám podařilo pro 
FV získat záštitu ministra školství, 
z festivalu živě vysílal Český roz-
hlas Vysočina. Bude vysílat i letos. 
Z ohlasů vystavujících škol a � rem 
máme zpětnou vazbu, že FV ve Žďá-
ře n. S. je skvěle zorganizován a má 
jednu z největších návštěvností v 
našem kraji, což nás moc těší a téhle 
přízně si moc vážíme.

Kam po devítce?

Pojďte se 
inspirovat

� Žďárský Dům kultury se ve čtvr-
tek 7. listopadu stane místem tradič-
ní přehlídky s názvem Festival vzdě-
lávání 2024. 

� V hlavním sále, na ochoze, ve 
foyer i před DK se budou od 8 do 
17 hodin prezentovat školy nejen 
z našeho kraje. Živé vstupy z akce 
můžeme poslouchat v Českém roz-
hlase Vysočina.

� Po Žďáru v dohledné době pro-
běhnou Festivaly vzdělávání i v DKO 
Jihlava (8. 11.), ve velkomeziříčském 
Jupiter clubu (19. 11.) a v pavilonu 
G2 na Výstavišti Brno (29.–30. 11. 
2024).

� Všechny tyto přehlídky mají spo-
lečný cíl. Usnadnit letošním „deváťá-
kům“ a jejich rodičům vyřešit složi-
tou otázku, kam po základní škole.

� Ve stáncích jednotlivých škol 
můžeme vidět ukázky dovedností 
studentů pod odborným vedením 
učitelů, takže žáci a rodiče dostanou 
ihned odpovědi z obou stran na řadu 
otázek. Někdy si mohou žáci doved-
nost zábavnou formou sami vyzkou-
šet.  -lko-

Největší zájem na festivalu
vzdělávání je o interaktivní stánky
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